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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyű lésrő l szóló 2012.
évi XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani a
Földművelésügyi Minisztériumot vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztérium
vezetőjéhez

„Ukrajna után az EU-ban is megjelenhet az a vírus, amit tovább rombolja a magya r
sertéstartók kilátásait? ”

címmel.

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr !

A közegészségügyi szervek szerint csak idő kérdése, hogy az Európai Unióban is megjelenjen

a járványos sertéshasmenés (PEDV), amelynek egy rendkívül virulens törzse már felbukkan t

Ukrajnában. Az EU területéről még nem jelentettek be eseteket, az Ukrajna középső részén

felbukkant vírus az eddigi eredmények szerint az ázsiai-amerikai törzs, nem pedig az európai .

Ukrajna fertőzöttsége ugyanakkor azért is jelent nagy gondot, mert négy EU-tagállammal i s

határos. Az orosz élelmiszerbiztonsági és mezőgazdasági egészségügyi szolgálat már

figyelmeztetett arra, hogy a betegség potenciálisan akár 35 millió sertés pusztulásához i s

vezethet Európában, mely jelentős gazdasági károkat tud okozni, főként az állatok elhullása és

az ennek megelőzésére hozott kereskedelmi tilalmak miatt. Ahogy már említettem,

szerencsére az unióban eddig még nem jelent meg a betegség, de ez a helyzet is újabb oko t

adhat Oroszországnak az embargó fenntartására . Éppen ezért fontos, hogy Magyarország és a

magyar tenyésztők is időben fel tudjanak készülni az esetleg járványra . Továbbá lehetőséget

ad a szaktárcának arra, hogy a kormányüléseken sokkal határozottabban képviselje az ágaza t

szereplőinek érdekét .



Kérdezem Tisztelt Miniszter Urat, hogy milyen megelőző lépéseket kíván tenni a

Kormány annak érdekében, hogy a vírus semmilyen körülmények között se kerüljö n

országhatáron belülre? Egy esetleges, sajnálatos fert őzéses esetnél mennyire felkészült a

hatóságok? Elkerülhető a járvány kialakulása? Hogyan támogatja a Kormány a

sertéstartó gazdákat és telepeket a védekezésben ?

Várom érdemi válaszát !

Budapest, 2015 . január 22 .
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